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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

1. Bemærkninger til dagsordenen

Sagsnr.: 16/632

Punkttype Beslutning.
Bilag Nej

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 28-
11-2016

Ingen bemærkninger.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

2. Meddelelser

Sagsnr.: 16/632

Punkttype Orientering.
Tema  

 
Lynge-Uggeløse Skytteforening
Foreningen har meddelt, at de sætter dækplader op på bane 1 og 8, 
hvilket efter tidligere vurdering af Skydebaneforeningen vil indebære, 
at skydebanerne overholder Skydebaneforeningens vejledninger i 
forhold til nødvendigt luftskifte.
Endvidere får foreningen foretaget en ny måling af luftmængden.
På denne baggrund har forvaltningen henlagt sagen i forhold til det 
stillede krav om dokumentation på luftskiftet.
 
Møde mellem DBU og fodboldklubberne i Allerød Kommune
Der blev den 13. oktober 2016 afholdt møde mellem DBU, 
kommunens fodboldklubber og kommunen. Fokus var på hvorledes 
klubberne kan styrke samarbejdet - samt og muligheder for 
samarbejdsprojekter mellem DBU, klubber og kommune om 
sundhedstiltag for borgere. Referat fra mødet vedlagt som bilag samt 
DBUs PowerPoint præsentation fra mødet 
 
Brugerrådet Blovstrøds Idrætsanlæg
Mandag den 14. november blev der holdt møde i Brugerrådet 
Blovstrøds Idrætsanlæg. I mødet deltog direktør og udvalgsformanden 
som gæster.
 
Præsentation af nyt bookingsystem
Forvaltningen vil på mødet præsentere webdelen af det nye 
bookingsystem, samt kort orientere om det videre forløb med 
systemet.
Der vil inden jul blive afviklet to workshops for de foreninger, der 
ønsker det, idet den enkelte forening skal ind og oprette sig som bruger 
og have et password.
I løbet af foråret vil systemet endvidere blive udvidet med 
tilskudssystem og kobling til låsesystemet.

Bilag Notereferat DBU og forboldklubberne i Allerød Kommunne 13.10.16
Powerpoint præsentation fra DBU
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 28-
11-2016

Orienteringen taget til efterretning.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

3. Klassekampen og Ungdomsfonden

Sagsnr.: 16/12209

Punkttype Beslutning.
Tema I forbindelse med vedtagelsen af budget 2017-20 blev der truffet 

beslutning om, at Ungdomsfonden nedlægges, men at der inden for 
den afsatte pulje til Klassekampen, også afholdes udgift til et 
ungdomsfonds-arrangement.
 
Kultur- og Idrætsudvalget anmodes om at godkende den foreslåede 
plan for udmøntning af budget 2017-20 beslutningen.

Sagsbeskrivelse I forbindelse med budget 2017-20 er det besluttet, at arrangementet 
”Ungdomsfonden”, der budgetmæssigt er placeret under 
Økonomiudvalget nedlægges med henblik på realisering af en årlig 
besparelse på 107.000 kr. I praksis betyder det, at Ungdomsfonden 
nedlægges som fond. Da fonden hører under Økonomiudvalget, vil en 
sag om nedlæggelse af fonden blive rejst særskilt i Økonomiudvalget.
 
Det fremgår ligeledes af budget 2017-20, at der inden for budgettet til 
afholdelse af ”Klassekampen” på 110.000 kr. indeholdes en udgift til 
afvikling et arrangement for kommunens foreninger/deres dygtige 
udøvere og ledere. 
 
De to arrangementer hidtil
Klassekampen er en årligt tilbagevendende begivenhed, der holdes på 
og omkring Skovvang Stadion. Alle kommunens skoler deltager, og de 
enkelte klassetrin konkurrerer i en række discipliner. Der deltager ca. 
1.200 – 1.500 elever, og mange af kommunens foreninger medvirker i 
forbindelse med afholdelse af arrangementet. Arrangementet blev 
igangsat i forbindelse med LIF fodboldafdelings 75 års jubilæum i 
2002, men er senere blevet en egen arrangementsgruppe under LIF. I 
de seneste år har der været afholdt udgifter på ca. 109.000 kr. pr. år i 
forbindelse med arrangementet.
 
Ungdomsfonden er etableret for at hædre de foreninger, trænere og 
sportsudøvere i Allerød Kommune, der har opnået gode resultater, 
nationalt og internationalt i det forgangne år. Arrangementet har de 
seneste 30 år været afholdt med afsæt i sammen koncept, med 
uddeling af priser til nogle trænere og ledere hos såvel idrætten som 
spejderne. 
 
Alle idrætsudøvere som har vundet et sjællandsmesterskab, DM, EM, 
VM eller fået en OL-medalje er blevet fejret i forbindelse med 
arrangementet. 
 
I 2016 var udgiften til arrangementet 82.786 kr. Der deltog 350 – 400 
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personer i arrangementet.
 
I ca. 10 år har AIU´s og Handelsbankens idrætspris været en del af 
arrangementet. 
 
Budget 2017-20
Budget beslutningen betyder, at budgettet til Ungdomsfonden er 
bortfaldet, og der skal nu inden for budgettet til klassekampen på 
110.000 kr. også afholdes et arrangement som hylder foreningerne / 
idrætsudøverne Det betyder, at der er behov for at revidere konceptet 
for begge arrangementer.
 
Udvalget bedes i den forbindelse tage stilling til, hvorledes budgettet 
på 110.000 kr. skal fordeles til de to arrangementer. Eksempelvis 
30.000 kr. til Ungdomsfondens Prisuddeling og 80.000 kr. til 
Klassekampen. Dette kan danne baggrund for en drøftelse med de 
nuværende arrangører de fremtidige arrangementer og deres mulige 
omfang. 
 
På baggrund af ovenstående foreslår forvaltningen:
 

A. At budgettet fordeles mellem 
Klassekampen og et arrangement med 
henblik på at hædre foreninger, trænere og 
sportsudøvere som har opnået særligt flotte 
resultater i de forgangne år.

B.  At der nedsættes en arbejdsgruppe med 
deltagere fra Forvaltningen, AIU, 
Fritidsnævnet, skoleledelserne og gruppen 
bag arrangementet ”Klassekampen” om 
muligheder og ideer i forhold til afvikling 
af Klassekampen og markeringen af 
idrætslivet fremover. Dialogen tager afsæt 
i den foreslåede fordeling af midler, og 
arbejdsgruppen udarbejder forslag til 
fremtidig afholdelse af de to 
arrangementer, der kan forelægges KIU til 
godkendelse.

 
Forslag til afvikling af arrangementer forventes forelagt udvalget 
primo 2017
 
Det foreslås endvidere, at udvalgets beslutning, om arbejdet med et nyt 
koncept for de to arrangementer, tilgår kommunens foreninger, 
herunder at et arrangement for ledere, trænere og udøvere tidligst vil 
kunne gennemføres i maj 2017.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at forslaget godkendes, herunder at 
fordelingen af budgettet fastlægges. 
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Økonomi og 
finansiering

Udgiften til afvikling/tilskud til ”Klassekampen” og 
”Ungdomsfonden” afholdes inden for det nuværende budget til 
”Klassekampen” på 110.000 kr.

Dialog/høring Der afvikles en dialog mellem aktørerne for de to arrangementer. 
Endvidere inddrages foreningslivet i udarbejdelse af nyt koncept for 
hædring af kommunens foreninger og deres dygtige udøvere.

Bilag Oversigt udgifter Klassekampen og Ungdomsfonden
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 07-
11-2016

Formanden satte forslag om genoptagelse på næste møde til 
afstemning: For stemte John Jensen Lea Herdal, Theodore Gbouable 
og Nikolaj Bührmann.
Imod stemte Erik Lund med følgende udtalelse: 105.000 kr. afsættes til 
Klassekampen og 5.000 kr. til et ungdomsfonds arrangement.

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 28-
11-2016

Formanden satte følgende forslag fra Erik Lund og Lea Herdal til 
afstemning:
”Der afsættes 105.000 kr. til Klassekampen og 5.000 kr. til et 
ungdomsfonds-arrangement. Ungdomsfondens bestyrelse drøfter et nyt 
koncept for et ungdomsfondslignende arrangement, og drøfter evt. 
finansiering ud over de 5.000 kr.”
 
For stemte Erik Lund og Lea Herdal.
 
Theodore Gbouable, John Jensen og Nikolaj Bührmann undlod at 
stemme. Forslaget er dermed vedtaget.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

4. Orientering fra brugerrådene

Sagsnr.: 15/7723

Punkttype Beslutning
Tema De nedsatte brugerråd på kommunens ejendomme skal indsende en 

orientering til Kultur- og Idrætsudvalget jf. de vedtagne regler for 
brugerrådene.
 
Udvalget anmodes om at godkende forslaget til, hvad en sådan 
orientering skal indeholde.

Sagsbeskrivelse Ifølge det vedtagne regler for brugerrådene, godkendt af 
Økonomiudvalget den 29. september 2015, skal brugerrådene senest 
1.marts udarbejde en årlig orientering til Kultur- og Idrætsudvalget om 
anlæggets drift og aktiviteter og hvilke fremadrettede initiativer 
brugerrådet arbejder med på både kort og lang sigt. 
 
Forvaltningen har udarbejdet vedlagte skabelon for aktuelle emner i 
forhold til brugerrådenes arbejde.
Forvaltningen har udarbejdet vedlagte skabelon til brugerrådene, som 
kan oplyse om aktuelle emner i forhold til arbejdet i brugerrådene.
 
Forvaltningen anbefaler

 At udvalget drøfter eventuelle yderligere 
emner som ønskes belyst af brugerrådene

 At skabelonen med evt. tilføjelser 
udsendes til brugerrådene med anmodning 
om at de indsendes senest 1. marts 2017.



Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler, at udvalget godkender skabelonforslaget til 
brugerrådene. 

Bilag Brugerrådets arbejde, ideer og forslag
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 28-
11-2016

Udvalget godkendte Forvaltnings forslag.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

5. Sag fra Erik Lund

Sagsnr.: 16/12722

Punkttype Beslutning.
Tema Erik Lund (C) har i mail af 5. oktober 2016 anmodet om, at 

nedenstående optages som punkt på møde i Kultur og Idrætsudvalget.
Sagsbeskrivelse ”På Nye Borgerlige’s budgetmøde på Kirkehavegaard har Jesper 

Hammer udtalt, at "Blovstrød Svømmehal blev renoveret, fordi der løb 
en masse vand ud. Der løber sjovt nok lige så meget vand ud nu. Den 
skulle nok bare renoveres, fordi der manglede 1,4 centimeter i længden 
af bassinet,".
 
Det undrer mig, at du som formand for Kultur- og idrætsudvalget ikke 
har oplyst udvalget og byrådet, at der åbenbart stadig er en læk i 
svømmebassinet.

Hvis reparationen af svømmebassinet ikke er udført korrekt, skal vi 
selvfølgelig have det pågældende firma til at udbedre lækken.
 
Jeg vil bede dig om, at vi får en sag på næste udvalgsmøde, hvor 
Forvaltningen redegør for, hvorfor der løber lige så meget vand ud nu, 
som før reparationen. ”

Bilag Notat vandforbrug Blovstrød.pdf
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 07-
11-2016

Sagen genoptages med notat fra Forvaltningen.

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 28-
11-2016

Udvalget besluttede på baggrund af notatet at henlægge sagen.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

6. Skiltning til SKOVEN 4 - Bibliotek og Kulturhus

Sagsnr.: 16/2013

Punkttype Beslutning.
Tema Udvalget anmodes om at træffe beslutning om forslag til skiltning ved 

SKOVEN 4 skal realiseres.
Sagsbeskrivelse Udvalget anmodede på mødet den 4. marts 2016 om et forslag til 

skiltning for SKOVEN 4 – Bibliotek og Kulturhus. 
 
Forslag til skiltning skal hjælpe besøgende til at orientere sig bedre i 
forhold til SKOVEN 4 og biblioteket. SKOVEN 4 er anvendt som 
primært navn for at understrege stedets tværgående aktiviteter, mens 
Bibliotek, mødelokaler mv. er anvendt som sekundærer navne som 
henvisning til relevante indgange. Der er i valg af farve og typografi 
søgt at skabe sammenhæng mellem arkitekturen for SKOVEN 4 og 
designet for Allerød Biograf.
 
Forslaget indeholder fire elementer af skiltning. 
 

 blå/hvide vejskilte ved 
Kollerødvej/Frederiksborgvej og 
Banevang/amtsvej med henvisning til 
SKOVEN 4(ikke vist),

 to pyloner ved SKOVEN 4 med sekundær 
henvisning til henholdsvis Bibliotek og 
Kulturhus og til Mødelokaler og 
Foreningssamvirket. 

 streamers opklæbet på glaspartierne ved de 
to indgangsdøre. 

 Det nuværende biblioteks skilt på 
endegavlen foreslås malet i samme nuance 
som byggeriets mørke partier og ordet 
bibliotek malet op i hvid. 

 
Såfremt der etableres en ny bygning til cykler, renovation mv. ved 
indkørslen til p-pladsen som erstatning for den nuværende, vil denne 
også skulle tilpasses det valgte design.
 
Der er desuden vist eksempel på en skulptur placeret på pladsen for at 
skabe et samlingspunkt/legeelement. Dette er ikke prissat og bør i 
givet fald koordineres med brugerne i forhold til ønsker og behov.
 
Der er ikke afsat budget til skiltningen. Opsætningen af vejskilte er en 
del af vejdriften og kan realiseres inden for rammen. Opklæbningen af 
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tekstskilte på glasfladerne er ikke omkostningstungt og kan afholdes 
inden for driftsrammen. Pyloner og maling af endegavlsbjælken koster 
skønsmæssigt 50.000 kr.
 
Forslag 1: Forslaget godkendes og forelægges Brugerrådet til 
kommentering. Vejskilte og skilte på glaspartier realiseres i 2016, og 
pyloner og maling af endegavlsbjælke finansieres af driften af 
SKOVEN 4 i 2017.
 
Forslag 2: Forslaget godkendes og forelægges Brugerrådet til 
kommentering. Vejskilte og skilte på glaspartier realiseres i 2016, 
mens pyloner og maling af endegavlsbjælke oversendes til 
budgetforhandlinger for 2018-21.
 
Forslag 3: Der arbejdes ikke videre med yderligere skiltningen af 
SKOVEN 4. 
 
SUPPLERENDE SAGSFREMSTILLING
 
Udvalget besluttede på sidste møde at genoptage sagen og med 
opsamling på reglerne for skiltning i Kommunen. 
 
I 1995 vedtog Kultur- og Idrætsudvalget en skiltepolitik for 
Torvestræde. Disse retningslinjer er i stort omfang videreført i 
lokalplan 295 for Bymidten, der blev vedtaget i november 2005. I 
2007 blev det konstateret, at skiltningen i Bymidten ikke levede op til 
regulativet, og der blev derfor udsendt information til forretningerne 
vedrørende reglerne. Der er fortsat udfordringer i forhold til 
efterlevelse af reglerne. Reglerne blev ligeledes indskrevet i lokalplan 
2-295C, der gælder for Mungo Park og Skoven4 området.
 
Reglerne i lokalplanen er nedenfor kort remset op.
 
Afsnit 7.4 i Lokalplan 2-295C
Skiltning må kun udføres på baldakinfront eller som enkeltbogstaver 
direkte på mur.
 

•         På baldakinfronten skal der friholdes 5 cm rundt om skiltet.
 

•         Skilte skal udføres i folie og klæbes på baldakinfronten enten 
som enkelte bogstaver eller som skiltebaner.

 
•         Enkeltbogstaver og logoer på såvel baldakin som direkte på 

mur må maksimalt gives en højde på 40 cm og en tykkelse på 5 
cm.

 
•         Belysning af skilte må kun udføres med lys-spots.

 
•         Der må ikke foretages opklæbning på vinduers og døres 

glasarealer, dog undtaget oplysning om åbningstider med 
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maksimal bogstavhøjde på 5 cm.
 
Som det fremgår lever den foreslåede skiltning ikke op til kravene i 
lokalplanen i forhold til henvisningsskiltning i form af fritstående 
pyloner og i forhold til bogstavhøjden på glasfladerne. De foreslåede 
skilte i Lokalplansområde 2-295C for kulturinstitutioner vil kræve 
dispensation fra lokalplanen. Planmyndigheden vurderer, at der kan 
gives dispensation for den foreslåede skiltning af kulturinstitutioner, 
da den ikke strider mod principperne i lokalplanen. 

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1

Dialog/høring Forslaget forelægges Brugerrådet til kommentering
Bilag Præsentation AlleroedKommune Skoven4.pdf

_________________________________________________________
Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 07-
11-2016

Udvalget beslutter at genoptage sagen på næste møde.

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 28-
11-2016

Udvalget godkendte forslag 1 med den ændring, at der på skilte ikke 
henvises til Forenings samvirket men til mødelokaler.

 
Fraværende Ingen 
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KULTUR- OG IDRÆTSUDVALGET 2014-2017

7. Etablering af nyt mødelokale SKOVEN 4

Sagsnr.: 16/2013

Punkttype Beslutning.
Tema På baggrund af henvendelse om mulighed for at bruge lokalet på 2. sal 

i Skoven 4 til nyt mødelokale har formanden ønsket at få sagen belyst. 
Udvalget anmodes om at træffe beslutning om, hvorvidt der skal 
arbejdes videre med etablering af nyt mødelokale på 2. sal i SKOVEN 
4.

Sagsbeskrivelse Bibliotekets personale har oplyst, at det er muligt at rømme et større 
lokale ud mod Frederiksborgvej på 2. sal fra 1. januar 2017. 
 
Det betyder, at lokalet efter den 1. januar 2017 vil kunne anvendes 
som offentligt mødelokale med samme indgang som lokalerne på 1. 
sal. Det kræver imidlertid bygningsmæssige tilpasninger, herunder at 
bibliotekets administrative lokaler skærmes og at adgangen til toilet 
ændres. 
 
Der er møbler til indretning af lokalet. Der er i det udarbejde overslag 
ikke indarbejdet udgifter til etablering af køkkenfaciliteter. Det 
forudsættes at brugere af mødelokalet anvender anretter køkkenet i 
stueetagen eller faciliteterne på 1. sal efter aftale med 
Foreningssammenvirket.
 
Det vurderes, at udgiften forbundet med de bygningsmæssige 
tilpasninger udgør 100.000 kr. Der er ikke afsat særskilt budget til 
ændringerne.
 
Forslag 1: Udvalget tager orienteringen til efterretning og henlægger 
sagen
 
Forslag 2: Udvalget godkender oplægget og oversender sagen om 
etablering af mødelokale til budgetforhandlingerne.

Administrationens 
forslag

Forvaltningen anbefaler forslag 1.

Økonomi og 
finansiering

Driftsomkostninger vil svare nogenlunde til de nuværende for lokalet. 

Bilag Nej
_________________________________________________________

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 07-
11-2016

Et flertal indstiller godkendt i byrådet, at der etableres et mødelokale 
på 2. sal finansieret af kassen. (John Jensen, Nikolaj Bührmann og 
Theodore Gbouable).
 
Imod stemte Erik Lund og Lea Herdal, idet de ønsker etablering af 
lokalet finansieret af budgettet til bygningsvedligeholdelse.

Beslutning Sagen tilbagesendes til Kultur – og Idrætsudvalget med anmodning om 
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Økonomiudvalget 
2014-2017 den 15-
11-2016

at udvalget anviser finansiering.

Beslutning Kultur- 
og Idrætsudvalget 
2014-2017 den 28-
11-2016

Formanden satte forsalg 1 til afstemning. Udvalget stemte imod.
 
Formanden satte forslag 2 til afstemning.
For stemte Theodore Gbouable og John Jensen. 
Imod stemte Erik Lund, Lea Herdal og Nikolaj Bührmann.
 
Formanden satte følgende forslag fra Erik Lund og Lea Herdal til 
afstemning: 
 
”På baggrund af henvendelse fra ”Venligboerne” og andre om 
mulighed for at bruge lokalet på 2. sal i Skoven4 til nyt mødelokale 
indstilles det, at der etableres nyt mødelokale på 2. sal i Skoven4. 
Udgiften til etablering af lokalet finansieres af budgettet til 
bygningsvedligeholdelse”
 
For stemte Erik Lund og Lea Herdal. 
Imod stemte Theodore Gbouable, John Jensen og Nikolaj Bührmann,
 
Erik Lund og Lea Herdal begærede punktet behandlet i byrådet.

 
Fraværende Ingen 
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Signeret af: 

_______________________________ 
John Jensen
Formand

_______________________________ 
Lea Herdal
Medlem

_______________________________ 
Theodore Gbouable
Medlem

_______________________________ 
Erik Lund
Medlem

_______________________________ 
Nikolaj Bührmann
Medlem



Bilag: 2.1. Notereferat DBU og forboldklubberne i Allerød Kommunne 13.10.16

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 28. november 2016 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 86574/16



Side 1 af 3

Møde med DBU & fodboldklubberne i Allerød Kommune
Torsdag d. 13. oktober 2016, Allerød Idrætspark

Mødedeltagere
- Repræsentanter fra fodboldklubberne Allerød FK, Lynge-Uggeløse IF & Blovstrød IF samt Allerød 

Idræts Union (Rønneholtparkens BK deltog ikke)
- DBU (formand Jesper Møller & fundraiser Christian Bordinggaard)
- DBU Sjælland (næstformand Jørn Hedengran & udviklingskoordinator Metin Dincer)
- Allerød Kommune (borgmester Jørgen Johansen, udvalgsformand John Jensen & teknisk chef Hans 

Dyrby Kloch, ref.)

Notereferat
Jørgen Johansen
Velkomst og ønske om samarbejde mellem DBU, klubber og Kommunen.

John Jensen
Hvordan kan klubberne samarbejde og støtte hinanden for at få mere ud af kræfterne? Hvordan kan 
kommunen støtte op?

DBU – Jesper Møller
- Fodbold som et middel til at medvirke til at løse kommunale udfordringer
- Styrke fællesskab og sammenhængskraft
- 2025 skal 75% procent af danskerne dyrke idræt
- DBU har et mål for at der skal være 450.000 fodboldspillere i 2025.
- Kvindekommission Helle Thorning og Lykke Friis er formand og næstformand. 
- Der er afsat 44 mio. kr. i DBU til talentudvikling og klubudvikling mv.
- 25. juni 2017. 25 år for EM 1992.

DBU Sjælland – Metin Dincer
Hvordan bliver fodbolden bedre i Allerød

4 spørgsmål fra invitationen til gruppedrøftelse og plenumopsamling:
1/4) Hvordan sikrer vi større og bedre udnyttelse af vores faciliteter?
- 1 stor klub og 2 små 
- Kunstgræs er den begrænsende faktor om vinteren, hvis der skal være flere spillere. 
- Skovvang Stadion anvendes i første del af efteråret, hvor der kan spilles på græs. 
- AFK oplever behov for flere kunstgræsbaner ved Allerød Idrætspark. 
- Der er ledige tider i Lynge om mandagen
- Forpagteren af cafeteriet er en vigtig del af klublivet.
- Klubberne oplever der er en god dialog og samarbejde om koordinering af banetider
- Lynge har lavet omklædningsrummene mere pigeegnet og har meget gode erfaringer med det.
- Lyt til spillerne, hvad har de brug for
- Jørgen: man kan tænke at der inviteres til fælles klubaftner om vinteren og skabes fællesskab.

2/4) Hvordan drager klubberne bedst fordel af hinanden?
- Der er et godt udgangspunkt
- Vi skal lære at kende hinanden
- Det er vigtigt at kendskabet udbredes ned gennem klubberne, så der skabes kontakter på tværs.
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- DBU-regler er en hindring i forhold til at bruge spillere på tværs af klubberne og det hæmmer 
samarbejdet

- Mulighed for bedre hold
- Fælles trænerudviklinger har tidligere været et godt samarbejde. Det kan genoplives.
- Det er vigtigt at få fortalt de gode historier i klubberne

3/4) Hvordan gør vi hinanden bedre?
- Trænerkendskab for årgangene på tværs af klubbene
- Fællestræning for de mindste med skift på anlæggene så der udvikles mere fællesskabsfølelse
- Fælles sponsoransøgninger
- Vi skal være åbne over for hinanden og for øvrige idrætsgrene
- Fællesmøder mellem klubberne eks. hver 3 måned
- Det gode klubliv er forudsætning for at klubben lever og der kommer resultater

4/4) Hvor ser vi potentialet i bedre drift/effektiviseringer?
- Der er godt samarbejde om faciliteterne. Det er blevet meget bedre. 
- Det kræver arme og ben, hvis der skal skabes flere aktiviteter.

Præsentation v. Metin Dincer
- Hvordan kan klubbernes interne dialog styrkes og hvordan kan DBU hjælpe?
- Formandslounge et møde pr halvår. Allerød, Frederikssund og Egedal er sammen. Næste møde 8. 

november.
- Klubudviklingsforløb (med klubrådgiver fra DBU Sjælland) for klubberne. Lynge og AFK er allerede i 

gang.
- Styrk Samspillet-pulje:

• 10 mio. kr. (hele DK) i perioden 2014-2017
• Minimum følgende partnere: En fodboldklub, en kommunal forvaltning, enhed eller 

institution samt DBU / DBU Sjælland 
• Sandsynlighed for kommunal forankring
• Fleksibel udviklingspulje
• DBU’s indsatsområder:

• Børn & Unge (Fodbold som valgfag, FIFA 11 for Health (11 ugers forløb) 200 skoler 
har fået tilbuddet, skolesite) 

• Social indsats (rettet mod idræts- og foreningsuvante)
• Sundhed (Fodbold Fitness, forsknings- og evidensbaseret fleksibelt fodboldtilbud 

for især seniorer)

2 spørgsmål fra invitationen til gruppedrøftelse og plenumopsamling (klubberne)
1/2) Hvordan kommer vi videre med de forskellige ideer?
2/2) Hvad kan Allerød Kommune gøre for bedst muligt at støtte op?

- Klubberne holder et fælles bestyrelsesmøde lige efter nytår
- Trænerkurser koordineres mellem klubberne
- Start på samarbejde om Målmandstræning
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- Der har været forsøg med at optage flygtningene. Det har været vanskeligt at få det op at flyve. 
Ressourcebehovet er det stort. Der er behov for en forenkling af kontakten med det offentlige. 
Ønske om samlet koordinering af kontakten omkring flygtninge.

- Skolecup og klassekampen er unikke og skal være en del af løsningen.
- Fælles Fodboldfitness for mænd gode erfaringer piger. Ønske om trænerløn
- Ønske om en landskamp.

2 spørgsmål fra invitationen til gruppedrøftelse og plenumopsamling (kommune DBU/DBUS)
1/2) Hvordan kommer vi videre med de forskellige ideer?
2/2) Vil en event som afslutning på processen være en mulighed?

Afrunding
- John takkede for indsatsen. Understregede at hele byrådet er klar over værdien at den frivillige 

indsats.
- Behov for øgede adgang til kunstgræs om vinteren. Men der er også sket mange forbedringerne 

i de seneste år. Anderkendelse af det udmeldte samarbejde mellem klubberne
- John og Jørgen vil støtte kraftigt op om at få en U landskamp til kommunen.
- Opfordring til at klubberne går sammen om ansøgninger til udviklingsarbejdet og 

flygtningeindsats.
- Politisk vil der blive fulgt op på initiativerne.
- Tak til Klubberne og DBU for at tage initiativet.
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EN DEL AF NOGET STØRRE
- vi styrker samspillet
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PROGRAM

• Goddag – og hvorfor er vi her?
• Borgmester & udvalgsformand
• DBU Sjælland & DBU

• Hvordan gør vi fodbolden i Allerød bedre?
• Gruppe- og plenumdrøftelse
• Tanker og muligheder – oplæg fra DBU/DBUS

• Hvordan kommer vi videre?
• Plenumdrøftelse

Vi tager noter
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DBU Sjælland
en del af noget større

JØRN HEDENGRAN
DBU Sjællands næstformand
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DBU – en del af noget større

JESPER MØLLER
DBU’s formand
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DBU vil gøre forskel i det danske samfund:
• Vi vil arbejde for øget trivsel og respekt 
• Vi vil tage ansvar for danskernes sundhed og motion.
• Vi vil gøre en forskel for sammenhold og fællesskab. 
• Vi vil bidrage til styrket integration og inklusion.

DBU vil udvikle dansk fodbold:
• For at skabe nye talenter og flere sejre for vores landshold.
• For at skabe glæde og begejstring for flere spillere og fans. 

DBU vil samarbejde med klubber, frivillige og spillere:
• Om at udvikle dansk fodbold. 
• Om at tage større ansvar i samfundet. 

Fordi vi alle er en del af noget større.  

En Del Af Noget Større
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DBU-håndtryk med landets 98 borgmestre - Velfærdsalliance

• DBU ønsker at indgå velfærdsalliancer med landets kommuner om de 
områder, der er relevante for den enkelte kommune

• Møde med 57 borgmestre!

Underskrevne aftaler
• Aalborg
• Viborg
• Tønder
• Herning
• Nyborg
• Horsens

Flere på vej…
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DBU´s formål med Velfærdsalliancerne 
• Sikre udvikling af fodboldklubberne – fx flere 

medlemmer!

• Synliggøre fodbold som et middel til at medvirke til 
at løse kommunale udfordringer

• Udnytte potentialet sammen med kommunerne, 
DBU, LU og klubberne. Altså et projekt, der kan 
styrke fællesskab, sammenhængskraft og vi-
følelsen

• Italesætte fodboldens værdier som en del af noget 
større: sundhed, trivsel, respekt, bæredygtighed, 
inklusion, frivillighed, social indsats og 
mangfoldighed

• Langsigtet aftale; 2016-2020 – inkl. økonomi – 
både elite- og breddeaktiviteter!
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HVORDAN BLIVER FODBOLDEN BEDRE I ALLERØD?

CHRISTIAN METIN 
BORDINGGAARD DINÇER 
DBU DBU Sjælland



EN DEL AF NOGET STØRREDBU SJÆLLAND

HVORDAN BLIVER FODBOLDEN BEDRE I ALLERØD?

1/5) Gruppedrøftelse (udsendte spørgsmål)
2/5) Elite
3/5) FormandsLounges
5/5) Klubudviklingsforløb
5/5) Styrk Samspillet
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1/5) GRUPPEDRØFTELSE

Spørgsmål

• Hvordan sikrer vi større og bedre udnyttelse af vores faciliteter? 
• Hvordan drager klubberne bedst fordel af hinanden? 
• Hvordan gør vi hinanden bedre? 
• Hvor ser vi potentiale i bedre drift/effektiviseringer? 

Opsamling i plenum



EN DEL AF NOGET STØRREDBU SJÆLLAND

2/5) ELITE

• DBU Klublicens, Ungdom

• Maksimalt 12 A-licens klubber

• Op til 14 B-licens klubber (pt. 11 klubber)

• Op til 14 T-licens klubber (pt. 12 klubber)

• I alt 40 licenser kan der maksimalt uddeles i licenssystemet
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3/5) formandslounge

• For klubformænd
• Faciliteret af DBU Sjællands klubrådgiver (ét møde pr. halvår)
• Styrke dialog mellem klubber internt og med DBU Sjælland
• Alt sammen for at styrke hinanden og fodbolden
• 3-årigt initiativ (indtil videre)

Lokalt
• Allerød, Egedal & Frederikssunds Kommuner 
• Næste møde: 8. november hos Frederikssund IK

FORMANDSLOUNGE
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4/5) KLUBUDVIKLINGSFORLØB
• Et af DBU’s strategiske hovedindsatsområder
• 30 timers proceskonsulent-hjælp (inkl. forberedelse m.v.) 
• 2.000 kr. (værdi 10.000 kr.)

Indsatsområder
• Rekruttering og fastholdelse af frivillige 
• Organisering
• Værdier og politikker 
• Samarbejde og partnerskaber 
• Piger (Medlemmer)
• Teenagere (Medlemmer)
• Senior (Medlemmer)
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5/5) Styrk samspillet
Vi vil…

• styrke den lokale indsats med fodbold som udgangspunkt.
• understøtte mere formaliserede og bæredygtige samarbejder 
mellem DBU, lokalunioner, klubber, kommuner og andre 
samarbejdspartnere

• være med til at sikre samspillet mellem fodbolden og 
lokalsamfundet

• udvise samfundsansvar

 partnerskaber
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Styrk samspillet – rammen

• 10 mio. kr. (hele DK)

• Minimum følgende partnere:
• En fodboldklub med medlemskab hos DBU Sjælland
• En kommunal forvaltning, enhed eller institution 
• DBU / DBU Sjælland 

• Over årene 2014-2017

• Sandsynlighed for kommunal forankring

• Fleksibel udviklingspulje
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Børn & unge

• Fodbold som valgfag
• Fodboldforløb i idrætsundervisningen
• Enkeltstående rekrutterings-events
• FIFA 11 for Health
• Skole-site

http://www.dbu.dk/boern_og_unge/skolereform/for_skoler.aspx
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Social indsats

• Idræts- og/eller foreningsuvante grupper
• Arbejdsløse
• Indslusning
• ”Unge mødre”
• Julemærkehjem
• Flygtninge
• Streetfodbold
• Indslusningsfodbold
• …
• …
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Sundhed
• Social og fleksibel motionsfodbold 
• Mænd og kvinder
• Kombination af boldspil og trænings- øvelser
• Fodbold for sjov – uden traditionelle turneringskampe
• Ca. 120 sjællandske klubber har opstartet Fodbold Fitness-
tilbud (103 lever!)

• Mange kommuner samarbejder allerede om Fodbold Fitness

https://www.youtube.com/watch?v=u2mNJlzqC-g
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Kommune Klub Indsatsområde Projektnavn Start Slut DBU-bidrag Samlet økonomi

Roskilde BK Røde Stjerne Børn & unge Foreningslivet ind i folkeskolen 28-02-2015 26-06-2015 kr. 19.000 Kr. 2439000

Slagelse FC Storebælt Børn & unge Øget Kvalitet i 
Boldspilsundervisningen 01-08-2015 30-06-2017 kr. 26.200 Kr. 49700

Hillerød Hillerød Fodbold Børn & unge Mere idræt til børn og unge vol. 2 01-08-2015 30-06-2016 kr. 30.000 Kr. 60000

Hillerød Hillerød Fodbold Børn & unge Mere idræt til børn og unge 
igennem den nye skolereform 01-06-2014 30-06-2015 kr. 36.200 Kr. 96200

Greve Tune IF Børn & unge Fodbold som valgfag 01-08-2015 30-06-2017 kr. 64.000 kr. 152.600

Ishøj SB 50 Børn & unge  / 
Inklusion Leg dig glad 01-04-2015 31-03-2016 kr. 43.700 Kr. 893700

Herlev B1973 Herlev Inklusion Fodbold som 
Beskæftigelsesindsats 15-09-2015 15-12-2015 kr. 20.500 Kr. 92384

Roskilde Roskilde KFUM Inklusion Bevægelse på erhvervsskoler 01-09-2014 30-06-2015 kr. 33.500 Kr. 1508500

Høje-
Taastrup

Taastrup FC m.fl. Inklusion Motionsfodbold & Virksomheder 01-06-2015 31-08-2017 kr. 50.000 Kr. 220000

Køge Køge BK Inklusion Indslusningsfodbold 01-01-2016 31-12-2016 kr. 74.000 Kr. 216400

Høje-
Taastrup

Høje-Taastrup IF Inklusion Coach- og mentoruddannelsen 01-08-2014 31-12-2015 kr. 113.300 Kr. 222100

Greve Karlslunde IF Sundhed Motionsfodbold for voksne i 
særlige målgrupper 02-03-2015 29-02-2016 kr. 19.000 Kr. 39000

Herlev B1973 Herlev Sundhed Gør livet sjovere, sundere og 
længere med… 01-06-2015 31-12-2015 kr. 19.000 Kr. 35500

Odsherred Højby IF Sundhed Fodbold som kommunalt 
sundhedstilbud 14-04-2016 15-12-2016 kr. 20.000 Kr. 42000

Rudersdal BSV Sundhed Fodbold-Fitness 01-08-2015 31-12-2015 kr. 27.000 kr. 41.500
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Hvad kan DBU tilbyde?
Sport

v KVINDE A LANDSHOLDET

v HERRE A LANDSHOLDET /VENSKABSKAMPE

v HERRE U21 LANDSHOLDET /VENSKABSKAMPE

v H/K U16-19 LANDSHOLDET

v OLD BOYS LANDSHOLDET

v FUTSAL, FINAL FOUR/LANDSKAMPE

Events

v DANSK FODBOLD AWARD

v REPRÆSENTANTSKABSMØDE

v SKOLEFODBOLDFINALE

v HOSPITALITY EVENT

v DBU TOUR (EURO 2020)
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Hvordan kommer vi videre?

Sideløbende gruppedrøftelser

Klubberne
• Hvordan kommer vi videre med de forskellige ideer? 
• Hvad kan Allerød Kommune gøre for bedst muligt at støtte op?

Kommune og DBU/DBUS
• Hvordan kommer vi videre med de forskellige ideer?
• Vil en event som afslutning på processen være en mulighed?

Fælles afrunding
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Tak for i aften! 
…og for jeres store indsats i det daglige 
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Klassekampen udgifter
Webbank gebyr 260,00
Underholdning 3.000,00
Fortæring 9.054,30
Hjemmeside 4.125,00
Præmier 19.334,00
Materialer 5.200,10
T-shirts 68.619,56
Samlet udgift 109592,96

Ungdomsfonden udgifter 933,00
Bestyrelsesmøder 36.090,00
Lys og lyd 27.002,00
Forplejning til arrangementet 14.729,00
Priser til uddeling 2.400,00
Leje af blomster 1.632,00
blomster til pynt + buketter
Samlet udgift 82786,00
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Brugerrådenes arbejde, ideer og forslag
En gang om året indsender brugerrådet orientering om arbejdet i brugerrådene samt ideer og tanker for 
det fremtidige arbejde såvel på den korte som den lange bane.

Oplysningerne indsendes til Kultur- og Idrætsudvalget med henblik på at udvalget bliver orienteret om 
arbejdet samt får emner som kan medtages til det kommende års budget. 

Orienteringen skal indsendes senest 1. marts

Nedenstående emner ønskes som minimum medtaget i orienteringen.

Beskrivelse vedrørende rådighedsbeløb
En beskrivelse af brugerrådes disponering af rådighedsbeløbet.

Fordeling af tider på anlægget 
En beskrivelse af forløbet i forbindelse med fordelingen af tider på anlægget. Hvordan ser udnyttelsen ud.
Ideer og forslag til en evt. bedre udnyttelse af tiderne

Udlejning af tider til enkeltstående arrangementer
En beskrivelse af til hvem og hvad der er udlejet, herunder den samlede indtægt og hvordan indtægten 
tænkes anvendt



Forslag og ønsker til udvikling af anlægget
 En beskrivelse af brugerrådets forslag til udvikling og drift på anlægget.

Samarbejder
Hvordan syntes I at samarbejdet er i dag og hvad kan der gøres fremadrettet for at styrke samarbejdet 
mellem kommunen og brugerrådene.

Øvrige input og kommentar

Godkendt på brugerrådets møde den 



Bilag: 5.1. Notat vandforbrug Blovstrød.pdf

Udvalg: Kultur- og Idrætsudvalget 2014-2017
Mødedato: 28. november 2016 - Kl. 7:30

Adgang: Åben
Bilagsnr: 85135/16



 

 

 
 

 
 

Allerød Kommune 
 
Teknik og Drift 
 

NOTAT 
 
 

 
 
 
Vandforbrug ifm. Blovstrød Svømmehal, 2011 til okt. 2016 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vandforbrug i m3. Forbruget kan enkelte måneder afvige fra det normale, f.eks. i forbindelse med 
særlige drifts- eller renoveringsopgaver (f.eks. vandpåfyldning sept. 2012). 
*Da der ikke foreligger forbrugstal for november og december 2016 er værdierne fra 2015 anvendt. 

 
Klima- og Miljøudvalget behandlede vandtabet i Blovsterød svømmehal 
på deres møde den 29. januar 2013. I dagsordenen blev Teknologisk 
Institut’s undersøgelse af vandtabet gennemgået. Den viste at vandtabet 
fra jan. 2011 frem til sommeren 2012 udgjorde ca. 4 m3 i døgnet.  
 
I sommeren 2012 blev vandrensningsanlægget renoveret og der blev 
etableret nyt ventilationssystem. I forbindelse etableringen af 
vandrensning blev rørene under bassinet trykprøvet og der blev 
konstateret utætheder i rørsystemet. 
 
Herefter steg vandtabet betydeligt. Vandtabet var således 8-12 m3 pr. 
døgn, umiddelbart før renoveringen af bassinet og rørsystemet i 2013-
2014 (genåbnet marts 2014). 
 
Stigningen i vandtabet efter renovering af vandrensningsanlægget kan 
muligvis skyldes trykprøvningen, der kan have belastet det i forvejen 
utætte og tærede rørsystem yderligere. 
 
Efter renoveringen af bassinet og rørsystemet i 2013-2014 ligger 
vandtabet stabilt på ca. 1 m3 i døgnet, hvilket ifølge Teknologisk Institut 
er normalt i forhold til fordampning og andet naturlig spild for et bassin 
af denne type og størrelse. Vandforbruget er i 2015 og 2016 ligeledes 
reduceret med 500 m3 i forhold til 2011 og med ca. 1500 m3 i forhold til 
2012. 

 Jan Feb Mar Apr Maj Jun Jul Aug Sep Okt Nov Dec I alt: 

2016 257 235 231 220 255 181 74 220 296 287  238*  36* 2530 

2015 251 256 237 263 271 273 41 193 285 208 238 36 2552 

2014 5 726 281 260 284 233 157 245 246 289 256 251 3233 

2013 514 499 500 615 634 585 4 6 6 5 39 4 3411 

2012 361 341 283 251 136 5 5 30 1.033 514 514 531 4004 

2011 281 222 266 191 246 168 70 230 330 295 304 443 3046 

Dato: 
11. november 2016 
 
Sagsnr.: 
 
Sagsbehandler: 
 
Direkte telefon: 
 

Allerød Rådhus 
Bjarkesvej 2 
3450 Allerød 
Tlf: 48 100 100 
kommunen@alleroed.dk 
www.alleroed.dk 
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Præsentation af skilteforslag til Skoven4



Fira Sans
Designer Carrois Apostrophe, Germany
Carrois Apostrophe focuses on language extension and the development of 
corporate type. The studio was founded in 1975 by Ralph Carrois. The typeface 
for Suzuki was one of Ralph’s early projects, and he has since designed typefa-
ces for TYPO3, the Neue National Galerie, and the Museo de Art de Ponce, among 
many others. In cooperation with Erik Spiekermann, Carrois Apostrophe has 
realized projects for Cisco, the German television broadcaster ZDF, designed Fira 
for Mozilla, and FF Real which was released by Fontshop. The studio is currently 
working on new designs and smart plugins for the font editor Glyphs.

Designed to integrate with the character of the OS, the Fira Sans typeface 
also aims to cover the legibility needs for a large range of handsets varying 
in screen quality and rendering. See www.mozilla.org/en-US/styleguide/-
products/firefox-os/typeface/ for more details.

The Fira font family comes in the Sans Serif with 4 weights (Light, Regular, 
Medium and Bold) all accompanied by italic styles. The package also inclu-
des the Mono Spaced variant with 2 weights (Regular, Medium Bold.) and a 
Condensed variant with 32 styles. 

https://fonts.google.com/specimen/Fira+Sans

Forslag til font



Forslag til skilte



Forslag til skilte - udformes så de minder om en bogryg



C: Pladsen

D: Frederiksborgvej 15

A: Endegavl B: Hjørnebed

E: Indgang Fr.borgvej G: Indgangen F: Indkørsel/gavl

Forslag til skiltetiltag



C: Pladsen

G: Indgangen F: Indkørsel/gavl

D: Frederiksborgvej 15

A: Endegavl B: Hjørnebed

E: Indgang Fr.borgvej

Området ved endegavl 



Området ved endegavl



A: Endegavl 

I samspil, med den malede skriftpå 
biografen, skabes et ”link” mellem de to 
bygninger ved at male i ”negativ” på gavnels 
frise på Skoven4. 



B: Hjørnebed - Højskilt der minder om en ”bogryg”



Nyt skilt i det nye design med 
inspitation fra bogrygge

D: Frederiksborgvej 15



F: Indgang til Frederiksborgvej 15



C: Pladsen

D: Frederiksborgvej 15

A: Endegavl B: Hjørnebed

E: Indgang Fr.borgvej G: Indgangen F: Indkørsel/gavl

C: Pladsen



C: Pladsen - bogskulptur. Tænkt udformet til at sidde/kravle på.

Aktivering af pladsen 
med et visuelt element 
der signalerer bibliotek 
og kultur.
Tænkt brugt som 
legeplads, bænk, 
mødested mm.
Evt. med interaktive 
detaljer i form af lys 
og lyd (oplæsning af 
eventyr el. lign.).



C: Pladsen

G: Indgangen

D: Frederiksborgvej 15

F: Indgang Fr.borgvej

C: Pladsen

D: Frederiksborgvej 15

A: Endegavl B: Hjørnebed

E: Indgang Fr.borgvej F: Indkørsel/gavl

A: Endegavl B: Hjørnebed

G: Indgang



F: Indkørsel/gavl

For at tydeliggøre 
indkørslen og gøre 
udkørslen fra P-pladsen 
mere sigtbar: Skur 
flyttes op til indkørsel 
og gavlen males i 
samme granitfarve 
som skiltene med 
teksten ”Skoven4”.
Dette bliver også 
visuelt meget tydeligt 
fra rundkørslen.



C: Pladsen

G: Indgangen

D: Frederiksborgvej 15

F: Indgang Fr.borgvej

C: Pladsen

D: Frederiksborgvej 15

A: Endegavl B: Hjørnebed

E: Indgang Fr.borgvej F: Indkørsel/gavl

A: Endegavl B: Hjørnebed

G: Indgang



G: Indgang - ”Bibliotek”

Løsningsforslag 
med bogstaver 
sat på glasdøren.
Denne løsning er 
billig og minimal 
uden at ”rører” 
ved bygningen. 



G: Indgang - ”Skoven4”

Løsningsforslag 
med bogstaver 
sat på glasdøren.
Denne løsning er 
billig og minimal 
uden at ”rører” 
ved bygningen. 
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